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ИЗЛИЗЛ СЕДМИЧНО 

ГОДИШЕНЪ ЛБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ . • . 200 лева 
За Учил/Настоятелства задължителенъ . 100 . 
За кооперации, църковни Настоятелства, 

турски у-ща и частни лица 50 „ Окр. агенция: ул. .Чирпанска* 10. — Варна 

Бждощите училищни стопанства. 
Време е, крайно време е да се погрижимъ и 

намериме начини и средства за излизане отъ бе-
зисходното положение, въ което все повече и по
вече изпадатъ нашит* училищни стопанства. Че 
това е така говорятъ фактите, които събрахъ отъ 
не колко села въ окржга. Ще изложа тия факти, 
ва да се убеди мъ за иоследенъ пжть, че следъ н4-
колко години нашит* училища, чиито единствени и 
най-важни доходи ех отъ недвижимите имоти (ни-
вв) отдавани на търгъ за единъ периодъ отъ 2—3 
години и използвани отъ наемателите по единъ 
крайно лошъ яачивъ, водятъ къмъ пълно изтоще
ние и обезценяване, а отъ тамъ и прекъсван* на 
вс4кавви източници 8а училищата. Започвамъ отъ 
своето село Гюнъ*Догду. 

Преди 4 години училишвитЬ ниви получаваха 
годишенъ наемъ отъ 300—450 лв. най-слабит* 
даваха до 300 лв., а най-силните до 459 лв. То
ва положение обаче се измени до толкова, че тези 
които даваха 300 лв. само за 4 години спаднаха 
на 60 лв. Значи за 4 години наема е вамал*лъ 
в пдти; силните ниви, или така наречените П-ра 
категория, отъ 450 лв. спаднаха на 150 200 
лв. и те сд загубили 2у а пати отъ своята до
ходност*, 

Въ търга, който произведох* преди 20 дена, 
вададохъ въпросъ на наемателите, защо се въз-
държатъ и не наддавптъ — отгозори ми се: „Да
скал е, нищо не пущатъ, слаби с_*. Тр4бваше да 
проверя и други села, като Гевреклеръ, Николаев-
ва, Чатма, Аджемлеръ, Доуджа и други, ва да се 
убедя въ неизменно сащото положение. Даже въ 
едно отъ гореизброените села, часть огь нивите 
не могатъ да намерятъ наематели, защото сд на

пълно изтощени. А това не р само тамъ. Почти 
вавсЪкаде, ввдето се стонанисватъ тъй зле учи
лищните имоти, ноеледнитв огкватъ къмъ обез
ценяване. 

Нуждите на училищата растагь - доходат* 
намаляватъ, и пе е далечъ времето, когато ве ще 
има никакъ конкуренти за училищните имоти, ако 
продължаваме да ги стопанисваме тека. А това 
значи да остааатъ учишщага безъ доходи, да се 
лишатъ отъ инвентаръ, помагала, литература, сред
ства за издръжка прислуга, 8а отопление, възна
граждение и т. н. или съ две думи казано, да 
замое живота въ народните училища, защото сред
ствата ся. дробовете чрезъ, които диган училището. 
Но вие ще кажете, може би, че общилитЬ ни» ло 
ематъ издръжката, както е въ много села Така 
може да зададе въпросъ само човЬкъ, който не 
познава финансовото положение на общинигк, който 
не познава обременените общински бюджети, които 
иматъ повече фиктив.чп, характеръ и които път-
катъ под-ь едно бреме на педостигъ,—-бреме, кое
то спъва всЬка стопянско-строителиа иолитииа. 
Не ще се ваемамъ да доказвзмъ трийте си мисли, 
защото времето ги е подчертало и доказало. Азъ 
само ще кажа, че крещящите стопански нужди на 
нашите училища ни налагатъ бързи реформи И 
струва ми се, че министерството на Народната 
ПросвЬта, не така случайно измени закона за 
стопанстване училищните имоти. Съ новия пра-
вилникъ. „За уредбата и управлението на училищ
ните фондове отъ 1926 година", то целеше да 
цодобри положението на т4зи имоти, които мина
ваха отъ р&це на раце и всеки гледаше да гн 
използва за 2 — 3 години и ги повърне на учи
лището. Нито добро изораване, нито торене, за
щото рие сме лоши стопани на общественото. 
Пъкъ и наематели с_ пряви довЪв-де ТЬ ги 
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взематъ sa 2 иди 3 години и следъ като подго-
твятъ и наторятъ взетит* ниви, какво имъ гаран
тира, че на втория търгъ ще ги взематъ пакъ 
т*? Поряди тия причини т4 се явяватъ лоши сто-
пааи. Новия сравнлвпкъ се мгчи да ивворени това 
зло; той иска да се посадятъ дълготрайни кул
турни като лозя, грядини, люцернови ливади и т, 
в. споредъ условията ва времето на горнит* кул
тури. Идеята е отлична Министерството е напи
пало пулса ва училищно стопанския ни жнвотъ, 
но то не е съобразило съ действителностьта, бъл
гарската действителвость па село. И ва това ху-
ба 1тЬ идеи изложени въ „Правилника за уред
бата и управлението на учил. фондове", ще си 
останатъ само написани на книга. А намъ сега, 
повече огъ вс*кога ни трйбватъ не думи, а д4ла. 
Но пека обоснова своята мисъль. Новия правникъ 
не ще намери приложение, защото колко хора 
ще се иамйратъ въ село да посадятъ дадената нмъ 
земя съ грайаи култури, колко хора разполагатъ 
съ 10,000 — 12,000 лв. да посадятъ 2 - 3 декара 
лозе? Въ никое село не ще се нам4рятъ хора, 
които да разполагатъ съ 5 — 6 хиляди лева, да 
направятъ овощни градини, иди посадятъ други 
култури, 1) 8ащ<чго селото въ гол4мата си часть 
е обедняло, 2) защото тези пъкъ, които иматъ 
средства иматъ и. свои имоти и не с& дораснали 
до тамъ, да правятъ благодеяния на училището, а 
тогава и на себе си. Те биха спечелили десетки 
пъти 01ъ посяването съ дълготрайни култури на 
училищните имоти, обаче на тЬхъ има емисълъ и 
значение това, което може днесъ да се вземе. ТЬ 
не ще чакатъ няколко години за да събератъ 
тройни лихви за вложеннтЬ си капитали. 

Ето защо този нъпросъ се явява чисто дър
жавнически. Министерството на ЗемледЬлието ведно 
съ това на Просветата нека отдЬлятъ вейка го
дина/по пЬколво милиона ва училищниг* стопан
ства и така последователно, въ течение на редъ 
години ще се съвдадагь училищни стопанства съ 
дълготрайни култури, които ще блдатъ и подъ 
надзора ва Окр. Землед. Катедра. Катедрит* съ 
своит* агрономи ще направятъ анализа на училщ. 
земи, ще определятъ какви култури ще могатъ да 
вирзятъ и така ще се вл4е животъ въ училищ. 
стопанства. 

Тамъ кддето 8емята е повече отъ 500 де
кара има вьзможвость, да се образуватъ и опитни 
поля, които ще служатъ за пропаганда на модер
ното землед*лие. Но такъвъ начиаъ само могатъ 
да се спасятъ и създадатъ гол*ми училищни до
ходи; така само може да се тласне нашето про
изводство напредъ. Вижте Месемврия съ нейнит* 
ловя, какви доходи е създала, вижте Нови-пазаръ 
съ неговите овощни градини и ще се убедите че 
това е повече резултатно. Въ нашата бедна дей-

ствителность Г да н*ма м4сто за мддруване. Тя 
иска дела, дЬла и само дЬла, ва да я еа&симъ 
отъ настъпващата икономическа крива. Пхтя по 
който вървимъ съ нашит4 училищни стопанства е 
пдть на пълно обединяване, лишаване училищата 
отъ доходи, а това значи и спиране живота въ 
т*хъ. Ако държавата прегърне идеите, които й 
поднасяме, то значи да прегърне и по-силно про
светното д4ло и даде прим4ръ за модерно сто
панисване земята,—то значи да тласне стопански 
България напредъ. много напредъ . 

е. Гюнъ Догду 
3. X. 1927 год. 

Христо Камбуровъ 
(учнтель) 

П. ПОПОВЪ — Директоръ 3*мл. Кмтвдра. 

Значение на новите сортове пшеници и 
засилване земледШото производство 

Новите сортове пшеница, които Ми
нистерството на Землед_лието се стреми 
да разпространи въ страната, будятъ 
основателно интересъ у населението, тъй 
като те се отлйчаватъ отъ местните на
ши пшеници съ сравнително по ценни 
те си качества, преди всичко даватъ по 
годЪмъ доходъ на декаръ, по с& устой
чиви, сравнително, на суша, полягане, 
измръзване и разни болести 

Тия пшеници известни подъ № № 7, 
14, 16 и 84 — продуктъ на системна нау
чна работа, основана върху последните 
придобивки на науката въ областьта на 
наследственостьта и размножаването, еж 
добити въ Русенската опитна станция, 
като резултатъ на 10 годишна опитна 
работа. 

Добъръ прим&ръ за постигнати бле
стящи резултати съ въвеждане на нови 
сортове пшеници срещаме въ по на
предналите въ земледЬлско отношение 
страни, като Германия и Америка. 

За единъ периодъ оть 10 години въ 
Германия общо производството на зър
нени храни и картофите е увеличено 
съ 150 до 180 на сто. Тоя резултатъ на 
силно увеличено производство се дъл
жи на по съвършенната техника при 
обработка на почвата, на въведените 
масово изкуствени торове, но преди вси
чко на новите сортове пшеници и кар
тофи. ^ 

Само въвеждането на новите сор
тове пшеници въ Германия, споредъ пре-
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смятанията на единъ германски профе-
соръ, е дало увеличение въ реколтата 
на зърненитЯ храни отъ 58 на сто за 
периодъ отъ 25 години. 

Не по малко ценни резултати еж 
постигнали съ въвеждане на нови сор
тове захарно цвекло, царевица и др. 
култури въ Америка и Германия. 

Отъ особенно голЯмо значение еж 
новигЬ сортове пшеници за засилване 
земледЬлското производство у насъ при 
тъй малкия доходъ на нашитЬ зърнени 
храни (средно 100 до130кгр. на декаръ) 
тогава, когато германецътъ изкарва 300 
кгр. отъ сжщата площь. НЪщо повече, 
при тъй тежката финансова криза у 
насъ, сигурно, не ще можемъ да изна
сяме златна валута за да внасяме отъ 
чужбина, колкото и желано и да е, по 
съвършанъ земледЬлски пнвентаръ и 
изкуствени торове, а ще тр_бва да се 
ограничимъ главно и единственно да 
въведемъ нови по-доходни сортове пше
ници и др. които биха могли да се по-
лучатъ въ страната. 

РезултатитЬ отъ опитигЬ съ нови-
гЬ сортове пшеници у насъ, произве
дени въ опитните. станции и разнитЬ 
села, иббранп за семепроизводни и дрм 
еж ясне доказателства за гол_мото имъ 
значение за засилване вемлед&дското 
производство. Въ Ст.-Загорско сортове
те. пшеници № 14 и 84 еж дали въ срав
нение съ мастната пшеница едно уве
личение отъ 80 до 110 кгр. на декаръ. 
Въ Варненско тая разлика презъ м. г. 
се движи между 30 и 120 кгр. въ пове
че отъ сортови пшеници Д* № 14 и 84, 
въ сравнение съ мЪстнитЪ. 

ДаннигЬ на Шштното Ноле въ село 
Козлуджа, извадена тая година при го-
лЪма суша и топли вЬтрове, ни даватъ 
сжщо разлика около 50 кгр. на декаръ 
въ полза на сортоветЪ пшеници 

Особено добре изпъкватъ въ Вар
ненско отъ сортовет* пшеници черве-
нокласовата № 14, въ по-низката и юж
на часть въ района, и бйлокласата № 84 
за северната часть съ Добруджански ха-
рактеръ полета. На тия два сорта пше
ница Катедрата се спира и се стреми да 
^ р м ^ о ^ а е п , като най-доходни и 
ИЗДХТгодаВреноеРан°аНдоставенпхЬ т 

поели две ТРП Г°ДПЙП С О р Т О В е С е М 6 Н а 
?га Русенската Опитна станция и др, 

стопанства Катедрата разполага сега съ 
достатъчно семена, произведени въ ня
колко села въ Варненско и Провадийско, 
за да снабди най-малко съ по за петь 
декара избраните около 1501) стопани нъ 
30 населени пункта въ окржга съ обла
городени пшеници. Тия 1500 стопани и 
300 декара опитно поле въ с Козлуджа 
ще дадатъ възможность на Катедрата 
презъ идната година да измЪни изцЯло 
пшеницата поне въ 30 избрани села и 
значителна часть отъ останалите села 
въ окржга. 

Общо 8а страната това мероприятие 
— замЪняванпе на мЪетнигЬ изродени 
пшеници съ облагородени, е отъ гра
мадно значение, защото, ако засявана
та площь около 10,000,000 декара съ 
пшеница бжде засЬта съ сортово и да
де разлика въ повече поне 40 кгр* на 
декаръ, то ще имаме 400,000 кгр. пове
че добпвъ пшеница, която изнесена по 
сегашната пазарна цена дава около 
3,000,000,000 (три милиарда) лева доходъ 
повече отъ сегашния ни вносъ. 

Отъ казаното става явно отъ какво 
значение еж новите сортове пшеници 
за нашата страна, и че пждивенигЬ 
средства въ това направление еж на
пълно оправдани 

9 КООПЕРАТИВНО ДУО У 
А п е л ъ . 

Нсички нравятъ една печална кон
статация: кооперациите „!г1ицо* не нър* 
вятъ. Особено гЬяи пъ селата. И пи-
татъ, защо? И търеитъ отговора навеЬ-
кжде, но само но тамъ, гд!по трЪбва: 
въ самигЬ кооиератори. 

Нашето коонерат. движение страда 
отъ единъ органически недостатъкъ още 
отъ самото си рождение: — отъ липсата 
на психологическата подготовка и не-
обходпмость въ съзнанието на кооп^ 
ратора. Кооперациите еж се организир-
вали отъ земледЬлската банка не за то
ва, че еж били необходими, а защото 
е требвало да се пласпратъ излишните 
средства на банката. Дори на отличили 
се банкови чиновници въ това отноше
ние еж се давали награди: парични ц 
служебни. 
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А днвсъ . . . отричатъ заемъ на В. 3 . 
Банка благодарение на кооперациите: — 

че еж йммобилизирали банкови сред
ства надъ единъ милпардъ въ една мжчно 
ликвидна форма. 

Всичко у насъ върви наопаки: все 
отъ „горе*. Една опасна психология на 
готованство се е създала и продължава 
да се подържа всредъ народа: 

— държавата . . . държавата. 
Държавата трябва да дава. За вси

чко. И тя дава. Ето: кооперативенъ кре-
дьтъ, застраховка добитъка и посевите, 
земледЬлски машини, субсидии и пр. 

Нещаетенъ народъ сме ние: не се на
даваме на собствените си сили и как
вото предприемемъ, започваме го пред
варително убедени въ неуспеха му. А 
имаме качества, на които би ни поза-
впдйдъ кой да е другъ народъ: 

— трезв! сть, трудолюбие, пестели-
вость, у поритость, благородство, прямота. 

Но требва да се разбудятъ. Требва 
да се извикатъ на жпвотъ задрямалите 
сили на българската душа, да се окри-
ли, да й се посочи светла стопанска 
цель и се тласне напредъ. 

Трябва ни български Снелмань, който 
да обедини и координира разкжсаните 
усилия на истинската народна интеле-
генция и я впрегне въ услуга па народа. 

Кооперацията ще спомогне въ най-
голЬма стеиенъ за спасението на страна
та, тя ще донесе стопанската обнова, но 
не съ тази дЬйность, каквато сега има: 

— да даде 2—В—5 хиляди лева на 
члена и да се дезентерпсира отъ него. 

Налага се ревизия на дасегашната 
кооперативна дейность въ окржга й из
работване планъ за нова дЬйноеть—сис
темна, смислена, планомерна. 

Да се не пресичатъ деятелностите, 
да се не отричаме едни други, да пе 
усилваме стопанския смутъ съ това от
ричаме вч> нашия селянинъ, 

Средства: 
Сикване една кооперативна — сто

панска конференция, съ представители 
щ ъ всички кооперации и избиране ав-
^мштетенъ комитетъ, който да води ра
ботите. 

Казватъ, че подобенъ комитетъ сж-
щеетвувзлъ, но защо тогава не се оба
ди? Чакаме. 

Най-накрая отправямъ апелъ къмъ 
всички, които имъ е прпоърдце родното 

повдигане и въ душата си еж решили 
предимно и тихо да работятъ за превъз
могването на стопанска България — да 
подематъ тази инициатива: 

организиране комитетъ, който да 
познава действителните стопански ну
жди на нашия край и съобразно техъ 
изработи планъ на действие. 

Дано това не остане само желание. 
П. Николовъ. 

ЧЕРНИЧАРСТВО 
Използване на черници въ лозова форма, 

първата година следъ посаждането. 
Високостеблената черница изисква 

редица години за своето формиране. Тя 
не може и не бива да се използва по-
рано отъ 8-мата година отъ посажда
нето й. 

Италиянските и Японските деятели 
въ черничевите посаждания еж отишли 
протпвъ природата на черницата, екж 
сили еж височината на стеблото й до 
минимумъ и еж създали така наречени
те черничеви лозя. 

Посредствомъ тия черничеви лозя 
еж успели да добиятъ черничевь листъ 
въ най-късо време и затова не требва 
да се чудиме какъ е възможно една Япо
ния да произвежда около 400 мил. кгр. 
сурови пашкули а ние само 2 мил. 

Тия черничеви лозя благоприят-
стватъ за трите отхранвания на бубите 
— пролетно и есенно, извънредно мно
го разпространени въ Япония. 

Лозовите чернички даватъ много по-
малко листъ, но гжетотатана посажда
нето имъ върху земята заменява и до
ри надвишава, въколич. отношение, до
бития листъ отъ високостебл. черници, 
посадени върху сжщата площь земя. 

Посадени презъ м. Октомврий или 
Мартъ, следъ 12 месеца ще дадатъ до-
статъченъ листъ. 

Мнозина, обаче, съветватъ да се ча
ка една година като се бере листа на 
втората година т. е. следъ 24 месеца отъ 
посаждането. Като се подрежатъ клони
те и на около 10 см., презъ м. Мартъ, 
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пжпкптй пмъ ще се развпятъ отъ 1-та 
година. 

Ето и резултатите отъ едпнъ опптъ 
на една опитна италианска станцпя по 
черничарство: 

Презъ м. Мартъ 1925 г. ож напра
вени оппти върху едно черничево лозе 
на една година. Сжщия месецъ еж изре-
зани клонките на няколко реда отъ чер
ничево лозе а други нЪколко реда сгь 
използвани презъ м. Май, изрезани на 
голс. 

ИзиолзванигЬ черници еж останали 
по-малки понеже изрезването имъ е из
вършено въ вр_ме па пълното пмъ раз-
листване. Техните издънки еж остана
ли по-малки отъ ония на подр-Ъзаните 
презъ м. Мартъ, обачо, презъ лотото раз
ликата е намалена п презъ Октомврий 
е била много малка. 

Нрезъ прод&тьта на 1926 г. еж из
ползвани, презъ сжщото врЪмв; едните 
и другите, 

Йри измерването на листа и голите 
клонки еж добити следните резултати: 

Отъ 100 черници неизползвани презъ 
1925 год. т. е. следъ две години отъ по-
саждането, еж добити; голи клонки 37 
кгр. — листъ 27,500 кгр. 

Отъ 100 черници използвани вече 
презъ 1925 г. т. е. за втори пжтъ отъ 
посаждането, еж добити: голи клонки 
23,500 кгр. — лиотъ 28,500 кр. 

Както се вижда не използваните чер
ници презъ първата година еж дали едно 
увеличение въ дърво но въ листъ отно
шенията съ използваните чернички, въ 
първата година, еж почти еднакви, до
ри малко повече отъ първите* 

Всека черничка е дала около 300 
грама листъ но требва да се забележи 
че еж били използвани много рано т. е. 
къмъ края на м. Априлъ, Ако еж били 
използвани презъ втората половина на 
м. Май, щеха да се добиятъ 500 гр. кои
то представляватъ обикновеното произ
водство за една лозова черница на 2 
години. 

Оть горните примери е видно че за 
да имаме листъ въ късо време, за от-
хранване на буби, ще требва да си съз
дадем* черничеви лозя По този начшгь 
ше разрешиме черничевата кри^а и нЪ-
ма да пращаме бубохранителн на десет
ки кидом. за листъ. 

Д-ръ Мановъ. 

•мм 

8 

ЗЕЛЕ ЗЕВЕ 

ОФИЦИДЛЕНЪ ОТДВЛЪ 
Варненска 

Окр. Пост. Комисия 
№ 3879 

5. X. 1927 г. 
гр. Варна 

ОКРЖЖНО 
До Господа 

Общинските кметове на 
селските общини въ Вар* 
ненски окржгъ 

Огъ досега направените ревизии на отчетни
ците секрг-тарь-бнрницн при ибщинитЬ въ окръга 
ех констатирани независимо оть злоупотребленията 
и много нередовност, като държане на неизпнсаии 
дов>'м*ч1ти въ касата, когато въ схщатн е имало 
налични суми, передовпо издаван*» на квитанции, 
незавеждане на счетоводните кнпги и кореспонден
цията, неваисване на протоколите на заседанията 
на общинските съиети въ протоколната книга, както 
и слаба дейность по събирането общинските при
ходи, а всичко това означава, че г да секретарь-
бйрняцит* още с* далечх отъ съзнанието нн своит* 
свужебни и обществени задължения. 

Н4ма защо да вапомпямъ за значението на 
ролята, която секр^тарь бврпвка играе въ живота 
на общината, за това много се е писало, говорило, 
пише я говори — ето защо налага се на схщиа 
да застане на висотата на положението си и чрезъ 
честното и добросъвестно служене на интересит* 
на общината, б_де прям*ръ яа обществени и гра
ждански добродетели на всички въ селото. 

Съзнанието за дългътъ требва да бъде факела, 
който да осветява често илти трудния пъть на тоя 
скромевъ 1руженикъ. 

Аае.шрамъ къмъ будната съвесть па секретарь-
бирника да се провикне отъ дълбокото сгвниняе на 
обяланосгитЬ на многостранната му служба, като го 
подканим ь д;* си вземе добра бележка отъ казаното, 
защото нашите усилия съ насочени да се подобри 
и постави ш\ нуждната висота секрвтарь-бирниче-
скил инсгигутъ. 

на Нредседзтель: Хр. Митсвъ 
Секрегарь: II. Николиеьъ 

М. В. Р. Н. 3 . 
(Отд. статисто окр. и 

общ. финанси). 
№ 10660 

19. XI. 1927 год. 
София. 

Нреиисъ. 

Окръжно 
До Г. г. Окръжните Упра

вители. 

Съобщете на общините градски и селски въ 
окрлга Ви, за изпълнение и на окръжната и. ко
мисия, за сведение, решението на Върховния Адм. 
Слдъ отъ 23. III. 1926 г. № 100, което гласи 
следвото: 
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я3а да се проивнесе по жалбата 8а отмена 
на Българското Акц. Д-во за търговия на тютюни 
София — „Никотеа", садътъ взе предъ видъ. 

"На 1 Юлий 1925 г. за натоваренъ на Плов
дивската гара и отправенъ за гр. Ломъ 40,000 
кгр. — въ петь вагона тютюнъ наемателя на об
щинския доходъ „Кантарина" въ гр. Пловдивъ е 
събралъ отъ тажителя 800 лв. такава такса. Съби-
ранието на таксата „Кантарина" въ дадения слу
чай е напълно закономерно и съобразно съ наред
бата на чл. 88 т. 5 отъ закона за градските общи
ни, понеже товарението на тютюна за иръвъ пдть 
е станало на Пловдивската гара и поради това 
Пловдивската община, респективно наемателя, има 
право да събере тая такса. Ако тютюните сл би
ли натоварени не поради продажба, а за да б_-
демъ прпместеяи въ складовете въ единъ градъ 8а 
складовете въ другъ градъ това требваше да бя-
де доказано отъ тлжителя, а такива доказателства 
не сл били представлявани. Така сящо, ако тъ
жителя века да се ползува отъ правилника на 
Пловдивската община за събирание общинския на-
югь „Кантарина* за време отъ 1. IV. 925 г. до 
31 Мартъ 926 г. той требва да докаже, че про
дажбата на натоварения тютюнъ е станало не на 
гарата, а въ складовете макаръ, че споредъ зако
ва за градските общини нема значение обстоятел
ството, дали продажбата е станала въ складовете 
«ли на гарата, а има вначение, както се кавва, 
само обстоятелството на коя гара ва иръвъ пхть 
се товарятъ тютюнатЬ, следъ като съ били про
дадени. Поради изложените съображения жалбата 
ш отмена се явява неоснователна и поради това 
ще требва да блде оставена безъ уважение) за това. 

Р Е Ш И : 

„Оставя безъ уважение жалбата за отмена на 
Българ. Акц. Д-во „Никотея" въ гр. София про-
тнвъ кв. А« 3 отъ 1. VH. 925 г. на Пловдивско* 
то Градско Общ. Управление за 800 лв. общинска 
такса „Кантарина* ва петь вагона тютюнъ ивпра-
генъ отъ Пловдивъ за Ломъ презъ Пловдивската 
гара и противъ протоколъ № 35 отъ 25. VI. 925 
г. ва Пловдив, общ. съветъ*. 

За Главенъ Секретарь: (п) Халваджиевъ 

Началникъ на Отделението: (п) Милковъ 

В е р н о, 

За Началникъ на Отделението: (п) Тончевъ 

До Г. Г. Варнен. и Про-
вад. Гр. Общ. Кметове, Вар
нен. и Провад. Окол. Н-ци. 

За изпълнение, като последните го препра-
тятъ до сел. общ. кметове. 

За сведение. 

№ 5815 гр. Варна 23 Септемврий 1927 г# 

Окр. Управителъ: 0. Дончевъ 

Секретарь: Ст Коларовъ. 

СО 
СО 
СО 

Настоящето се изпраща до г-да общински
те кметове въ Окржга за сведение и изпълнение. 

гр. Варна 6. X. 1927 год. 

М. Бояджиевъ 

Д. Апостоловъ 

Председатель: 

За Секретарь: 

М. В. R Н. 3 
Отд. Лдмин. Изборно 

№ 11070 
72 IX. 1927 г. 

София 

Преписъ. 

До Окръжните Управи
тели въ Царството. 

Излезли сл отъ печатъ и с& пустнати въ про
дажба следните печатни произведени: 1. Общин
ска Автономия, месечно професионално общес
твено списание, издание на съюза на служителите 
при изборните учреждения; 1. Закона за углав
ното Съдопроизводство — отъ Д-ръ Никола 
Сарановъ доцентъ по наказателното Право при Со
фийския Държавенъ Унивирситетъ и 3. Изучване 
Финансите въ България отъ Д-ръ Ст. Вой-
чевъ, книги, които комисията при Министерството 
на Вятр. Работи и Народ. Здраве натоварена съ 
препоръчване и откупване на печатни произведе
ния прегледа и одобри. 

Като Ви съобщава това Министерството Вя 
вани да препоръчате поменатите по горе книги 
първата и третата на всички окр. пост. комисии, 
градски и сел. общини, а втората на всички по
лицейски учреждения. 

Книгите могатъ да се набавятъ на следните 
адреси: 1. Общинската Автономия — Со
фия, ул. 15 Ноемврий № 5; годишенъ абона
мента 200 лв. 2. Законъ за Углавното Съдо
производство — Д-ръ Н. Старановъ — у л па-
рухъ, № 59 цена 200 лв.; 3 . Изучаване Фи-
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нансипаь на България — Д-ръ Ст. Бойчевъ — 
Севлиево, цена 100 лв. 

За Главенъ Секретарь: (п) Каназирсяи 
За Началнивъ на Отделението: (п) Ивановъ 

До Варненската Окр. Пост. 
Комисия Варнен. и Провад. Гр. 
Общ. Кметове» Варненски м 
Провад. Окол. Началници. 

Съ препоръка да си набаватъ отъ въпросни
те вниги, като последните го препратятъ до сел. 
общинските кметове. 

№ 5923 гр. Варна, 5 Овтомврнй 1927 г. 

Окр. Управитель: С. Дончевъ 
Секретарь: Ст. Коларовъ 

*•* Настоящето се изпраща ва г да общин-
оо ските кметове еъ препор&ва да си вабавятъ 

отъ въпроснит* квнги. 

гр. Варна, 6. X. 1917 год. 

Председатель: М. Бояджиевъ. 
За Секретарь: Д. Аиостоловъ 

Обявление 
№ 2 

Мурадъ-Софуйското българско учили
щно Настоятелства обявява, че на 31 
денъ отъ публикуването настоящето въ 
Варненски Окржженъ веетнйкъ въ 9 ча
са ще се произведе търгъ за отдаване 
подъ наемъ за 5 стопански години учи
лищни ниви: 

„Съченъкъ отъ 120 декара", и 
„Градинаровски пядть* отъ 100 де

кара, разделени на парцели отъ 10 дек. 
Търгътъ ще се произведе въ учи

лището. 
Първоначална цена — 150 лева го

дишно на декаръ. 
Търгътъ ще се произведе съ явна 

конкуренция. Задогъ за правоучастие 
въ търга е 10% върху първоначалната 
Цена на всЬкя парцелъ* 

До участие въ търга се допущатъ 
всички лица съ права и български по
даници. 

ПоемнпгЬ условия еж на разполо
жение въ училището. 

Закона за бюджета и отчетностьта 
е задължителенъ. 

Гербъ и публикация сгь за см_тка 
на наемателя. 
с. Мурадъ-софу, 5 октомврийе 1927 г. 

Председатель: П. Атанасовъ 
Секретарь: А. Хиневь 

Двренско Селско Общинско Управление 
Варненско 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1978 

о- Авренъ 5 Оксомврий 1927 година 

На 20 Октомврий т. г. отъ 9 часа 
предъ обедъ ще се произведе въ общин
ската канцелария пубдиченъ търгъ съ 
явно надаване за отдаване подъ наемъ 
за вр_ме отъ утвърждаването на търга 
до 1 Сепемврн 1929 год' следнит* ниви 
принадлежащи на фонда „подобрение 
скотовъдството* а именно: 

1# Въ землището на с. Авренъ мес-
тностьта „Тонлицата* отъ 43. декара. 

2. Въ землището на с. Казакъ-Дере 
мйетностьта ,Корията" отъ 50 декара. 

3. Въ землището на с. Оручъ Гази 
мйстноетьта „Четенъ Кору* отъ ЗОдек. 

Първоначалната цена на декаръ го
дишно: I. 50 лева, II. 100 дева п III 100 
лева, Залогъ 10% върху първоначална
та цЪна. 

ЦоемнптЬ условия с а на разполо
жение въ общинската канцелария. 

Всички разноски за публикация, 
Гербъ и пр. с& за смЪтка на наемателите. 

Председатель: М. Ар. Тодоровъ 
Секр. Впрникъ: Е. Йордановъ 
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Ясжтепенско сел. общинско Управление 
„Скотовъдень фондъ" 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2201 

а Яожтепе 27 Септемврий 1927 г. 
На 21 Октомврий 1927 Октомврий 

1927 год., отъ 9 до 11 часа преди об^дъ, 
въ канцеларията на общинското упра
вление, ще се произведе публиченътъргъ 
съ явна конкуренция, за отдаване на 
наематели експлоатацията на сд&днитЬ 
имоти, принадлежащи на Ясжтепенска-
та селска общ. скотов. комисия за врЬ-
ме отъ 15 Октомврий 1927 год. до 15 Сеп
темврий 1927 г., а именно: 

1. Нива с. Ясжтепе въ м-Ъстн. задъ 
отаритЬ лозя отъ (200) дек. раздЬлена на 
4 парцела по 50 декара едина. 

2. Ново отделена нива с. Ясатепе 
въ м_.стн. Къмъ Сиври-тепе отъ 40 дек. 

3. Ново отдЬлена нива с. Есетлий 
въ Край гробищата отъ 40 дек. 

4. Ново отдадена Нива с. Ортакьй 
зъ мъстя. Турски гробища отъ 15 дек. 

5. Нива с. Ортакьой въ мЪстн. „До 
зело" отъ 30 дек, 

6. Нива с. Есетлий въ меотн. „До се
ло" отъ 50 декара. 

Първоначалните оценки на наема на 
горнитЬ имоти възлиза: на 1—70 л., на 
Ц—20 лв., на III—20 лв. на IV—20 лв„ 
яа V—70 лв., на VI—70 лв. на единъ 
декаръ за година. 

Исканиятъ залогъ за правоучастие 
въ търга е 10 на сто върху първоначал
ните оцЪнка. 

Членъ 125 отъ закона за обществе-
яитй предприятия е задължитеденъ за 
конкурентите. 

ТържнпгЬ книжа могатъ да се ви-* 
^ять вс^ки присаственъ день и часъ 
въ канцеларията на общинското управ
ление. 

Общински кметъ: М. Вълевъ 
Секретарь-бирнпкъ: Н. Копчевъ 

Турско Хомбдрлъкско учил, настоятелство 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 3. 
с. Хамбърлъкъ, 1 октомврий 1927 год-

Обявява се на иятересующитЪ се че 
на 16 октомврий 9 ч. предъ об&дъ въ 
турското училище ще се произведе търгъ 
съ, явна конкуренция за отдаване подъ 
наемъ за време отъ 15. IX. 927 до 15. 
IX. 929 год. училищната нива въ мЪстно-
стьта „Ак-келеме" отъ 62 дек. раздЬле
на на 6 парцела. 

Залогъ за правоучастие 10% • 
Закона за Б. О. П. задължитеденъ 

въ училището. 
Отъ Турско учил. настоятелство. 

Варненския складъ на кооперативна- Е 
та фабрика „Ив. Бурджавъ" — I 
Пл-венъ, за жел_зни огнеупорни каси I 
е вече въ действие отъ 1-й Септемврий Е 
и се намира въ ул. „Софийска" № 22 I 
(до Инспектората на Труда и новата гара). I 
Пиематъ се поправки па стари масови брави, I 
сменяване на такива и пребоядисване. | 

Печатница иХромолнтогрвФия 
^Просвещение" 

ми П. Зенгимовъ - Вирни. 
Поржчка № 392. 


